
3 3325 ســال دوازدهــم | شــماره   رویداددوشــنبه  |  25 فروردیــن 1404
w w w . s h a h r v a n d - n e w s p a p e r . i r

کره با آمریکا  سخنگوی وزارت امور خارجه ایران درباره مذا
گفت: موضع ما روشن بوده که موضوع بحث فقط هسته ای 
و رفع تحریم هاست و در مورد هیچ موضوع دیگری با طرف 

آمریکایی گفت وگو نداشتیم.
گفت وگوی تلویزیونی در مورد  »اسماعیل بقائی« در یک 
کان  کرات غیرمستقیم ایران و آمریکا گفت: کما دور بعدی مذا
کرات به صورت غیرمستقیم و با میزبانی عمان خواهد بود.  مذا
کان این نقش  عمان به عنوان طرف واسط و طرف میانجیگر کما
را انجام خواهد داد، بنابراین این مهم است؛ یعنی چارچوب 
کرات همانطور که بوده، ادامه پیدا خواهد کرد. اینکه محل  مذا
، در حال بحث هستیم ولی مهم  آن عمان باشد یا جای دیگر
کان عمان این نقش میانجیگر را انجام خواهد  این است که کما

داد.

مربوط  ترتیبات  و  تمهیدات  تنظیم  مسئولیت  عمان 
به جای هیئت ها را بر عهده دارد

وی در پاسخ به اینکه یعنی ممکن است مثلا در امارات برگزار 
. هر  شود ولی عمانی ها هم حضور داشته باشند؟، گفت: خیر
جایی که باشد، عمان مسئولیت تنظیم تمهیدات و ترتیبات 
مربوط به جای هیئت ها را بر عهده دارد، اینکه چگونه هیئت ها 
با یکدیگر پیام ها را تبادل کنند، این کار را عمان انجام خواهد 
کرات کما فی السابق به  داد، مهم این است که شکل و فرمت مذا
همین شکل غیر مستقیم با وساطت عمان ادامه پیدا خواهد 

کرد.

 روشن است طرف آمریکایی بر اساس دستورالعمل هایی 
که داشته، وارد این تعامل شده است

سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه گفت وگو با شبکه افق 
در پاسخ به این سوال که امروز روزنامه کیهان مطلبی در مورد 
کرات دیروز نوشته و اعلام کرده که طبق اعلام منبع موثق  مذا
کرات غیر مستقیم ایران و آمریکا  روزنامه کیهان دیروز در مذا
پیش نویسی که طرف آمریکایی بر روی میز آقای عراقچی قرار 
داده برخلاف ادعاهای قبلی آمریکا بوده است و در مورد مسائل 
منطقه ای و  موشکی و امنیتی نبوده و صرفا خواسته شده که 
ایران تضمین بدهد که مسائل  و برنامه هسته ای اش غیرنظامی 
است و آیا این گزاره را تایید می کنید که  آمریکا از شرایطی که پیش 
از این در سخنرانی های آقای ترامپ به آن اشاره کرده بود، عدول 
گر آن مکاتبه ای که صورت گرفت و شروع  کرده است؟ گفت: ما ا
روندی بود که منتج به گفت وگوهای غیر مستقیم مسقط شد 
را به عنوان مبنای کار در نظر بگیریم، در  آن مکاتبه چیزی غیر از 

همین موضوع هسته ای نداشتیم.
وی افزود: بنابراین فکر می کنم این روشن است که قاعدتاً 
که  دستورالعمل هایی  همان  اساس  بر  هم  آمریکایی  طرف 

داشته، وارد این تعامل شده است.

کره فقط راجع به موضوع هسته ای و رفع   مبنای ما مذا
تحریم هاست

وی در پاسخ به این سوال که یعنی نامه آقای ترامپ صرفا 
در مورد مسائل هسته ای بوده است؟ گفت:  موضع جمهوری 
موضوع  فقط  بحث  موضوع  که  بوده  روشن  ایران  اسلامی 
هسته ای و رفع تحریم هاست و در مورد هیچ موضوع دیگری در 
مسقط با طرف آمریکایی گفت وگو نداشتیم. این مبنای کار ما 

در مسقط  بوده است.
 بقائی در بخشی دیگر از صحبت های خود در این ارتباط 
گفت:  من کاری به مباحث رسانه ای و سخنرانی های مختلفی 
که توسط مقام های مختلف در طرف مقابل اعم از آمریکایی 
اروپایی مطرح می شود، ندارم. موضوعی که مبنای ما بوده و ما 
به آن ملتزم بودیم هم طبق دستورالعمل های واصله از مراجع 
نظام و هم بر اساس باور دستگاه دیپلماسی این بوده که ما با 
طرف آمریکایی فقط راجع به موضوع هسته ای و رفع تحریم ها 

کره کنیم. مذا

همه جوانب کار را از قبل برنامه ریزی کردیم
بخشی  در  ایران  اسلامی  جمهوری  ارشد  دیپلمات  این 
دیگر از صحبت های خود با بیان اینکه »حدود ساعت ۱۱ شب 
کرات  به تهران رسیدیم«، درباره بحث رسانه ای پیرامون مذا
گذشته ایران و آمریکا و اینکه »برنامه رسانه ای« در این  روز 
کار را از  گفت: ما حتما همه جوانب  خصوص وجود داشت؟ 
قبل برنامه ریزی کردیم. رسانه برای ما مهم است و رسانه در 
، چه مثبت و چه منفی  کراتی نقش بسیار اثرگذار چنین مذا
ایفا می کند. ترتیباتی که چیده شده بود، با هماهنگی میزبان 
عمانی بود. جا دارد از رویکرد حرفه ای آن ها تشکر کنیم. البته 
که میانجیگر سعی می کند روابط متعادلی با هر ۲ طرف ماجرا 
داشته باشد. طرف مقابل هم حتما هماهنگی ها را انجام داده 

بودند.
کرات در یک فضای آرام و سالم  وی افزود : مهم این بود که مذا
برگزار شود. نقش رسانه ها مهم است و حق دارند و وظیفه دارند 
اطلاع رسانی کنند. بعضا تجربه نشان داده متاسفانه  رسانه های 
از  گمراه کننده  یا  نادرست  اخبار  ارائه  درصدد  مقابل،  طرف 
برنامه بسیار  به ما مربوط می شد،  که  آنچه  تحولات بودند. 
منسجمی در این ارتباط داشتیم و جا دارد در همین جا  از 

جامعه رسانه ای کشور تشکر کنم.

یادگاری  خودمان  رسانه های  دیوار  روی  حتما 
می نویسیم

بقائی  با اشاره به موضوع این برنامه گفت: سوال اول شما 
خطاب به بینندگان این بود که »شما روی دیوار چه کسی 
یادگاری می نویسید؟«، من می خواهم بگویم ما حتما روی 
آن ها  به  و  یادگاری می نویسیم  دیوار رسانه های خودمان 
با  که  دادند  نشان  وضعیت  این  در  آنها  داریم.  اطمینان 
همدلی، حرفه ای گری و احساس مسئولیت با جریان های 
که  کمک می کنند  خبرساز نادرست مقابله می کنند. آن ها 
روایت واقعی متناسب و منطبق با منافع ملی مردم ایران 

منتشر شود.
بقائی افزود:  هم محل اقامت هر ۲ هیات و هم محل برگزاری 
جلسه بنا به دلایل مختلف اعلام نشده بود، اما این وظیفه 
برعهده مجموعه رسانه ای وزارت خارجه بود که بتواند جریان 
رسانه ای کشور را تغذیه کند. ما سعی کردیم این را به صورت 

حرفه ای پیگیری کنیم. باید از مجموعه رسانه ها تشکر کرد که 
کردند. بدون همکاری آن ها قطعا  کار  با همدلی و همکاری، 

نمی توانستیم این کار را انجام دهیم.

کرات غیرمستقیم است کراتی، مذا دستور العمل تیم مذا
بقایی در ادامه گفتگوی خود در پاسخ به این سوال که در 
کرات غیر  گر روند مذا که ا برخی از رسانه ها منتشر شده بود 
کرات ایران و آمریکا مستقیم  مستقیم مثبت باشد احتمالاً مذا

خواهد بود، گفت: خیر.
وی در این ارتباط افزود: وزارت خارجه تابع تصمیمات نظام 
و سلسله مراتب تصمیم گیری کشور است و دستور العمل تیم 
کرات غیر مستقیم است و از نظر کارشناسی نیز  کراتی، مذا مذا
ما معتقدیم در شرایط فعلی موثرترین شیوه برای حل و فصل 
موضوع رفع تحریم ها و مسائل مرتبط با هسته ای همین شیوه 

است.
وی افزود: لذا برای ما موثر بودن مهم است ما قبلا نیز اعلام 
کرده ایم که در شرایطی که بحث تهدید، فشار و ارعاب مطرح 
کره مستقیم منجر به نتیجه نمی شود و اصلاً در این  است، مذا
زمینه نگاه ایدئولوژیک مطرح نیست و معتقدیم در این شرایط 

کراتی مفید نخواهد بود. چنین شیوه  مذا
وی با  با بیان اینکه ما »تابع تصمیمات نظام هستیم« گفت: 
در شرایط فعلی و تا جایی که مربوط به وزارت خارجه است، 

کره غیر مستقیم در دستور کار قرار ندارد. چیزی جز مذا

و  جوانب  تمام  هستند  کره  مذا مسئول  که  کسانی 
احتمالات را در نظر می گیرند

بقایی همچنین در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه 
بارها ترامپ نشان داده که فرد متعهدی به توافقات نیست و  
از توافقات خارج می شود، وزارت خارجه چه ساز و کاری را در 
که از طرف آمریکایی برای عدم خروج از توافقی  گرفته  پیش 
گفت : دستگاه دیپلماسی  که انجام می شود تضمین بگیرد 
کشور بسیار مجرب است و من به شما و مردم شریف ایران این 
کره هستند با  اطمینان را می دهم که کسانی که مسئول مذا
گذشته و تجربه  چشمانی باز و درس آموزی از تمام تجارب 
طولانی تاریخی تمام جوانب و احتمالات را در نظر می گیرند و 
کراتی به نحوی عمل می کنند  قطعاً در هر تعامل و فرآیند مذا
که حتماً منافع ما حفظ شود از جمله اطمینان از اینکه تجارب 

گذشته تکرار نشود.

اجتماعی- نهادهای  نشست  هشتمین  و  دویست 
فرهنگی با حضور مدیران ارشد این نهادها در دفتر معاون اول 
رئیس جمهور برگزار شد. معاون اول رئیس جمهور با اشاره به 
بیانات رهبر انقلاب مبنی بر اینکه »دولت در جایی وارد شود که 
بخش خصوصی انگیزه ندارد«، گفت: در مورد نهادهای انقلاب 
که در درجه اول بخش  اسلامی نیز باید در جایی وارد شوند 

خصوصی و در درجه دوم دولت توان ورود به آن را ندارد.

انقلاب ما انقلابی فرهنگی است
معاون اول رئیس جمهور در ادامه این جلسه تصریح کرد: از 
ابتدای پیروزی انقلاب، قرار بود که انقلاب ما حرف و ایده های 
نو را مطرح کند که با روند سایر حکومت ها و انقلاب ها متفاوت 
باشد. ما با انقلاب های ایدئولوژیک زیادی در تاریخ روبه رو 
که عقبه انقلابی داشتند اما بعد از مدتی به دنبال  هستیم 
گروهی و حزبی خود رفتند اما عقبه انقلاب ما  منافع باندی 
فرهنگی بود، واضح است که چنین انقلابی با دشمنان زیادی 
مواجه شود و در این شرایط بود که دنیای استکبار جنگ ۸ 

ساله را تحمیل کرد اما همه این ها نه تنها باعث ضعف ما نشد 
کنون نهادهایی از  که باعث استحکام ما شد و خوشحالیم که ا
انقلاب برآمده اند که با جدیت فعالیت کرده و در بحران ها تلاش 

می کنند در خدمت مردم باشند.
دولت ها  گاهی  بودجه ای،  مضایق  وجود  با  افزود:  وی 
مشخص نیست که در بحران ها به کدام سمت و سو می روند 
که  کنند اما نهادهای انقلاب اسلامی  کار  کجا می توانند  و تا 
ساختارهایی جدا از ساختار بروکراسی و اداری دارند می توانند 
به سرعت و بهتر فعالیت کرده و خصوصا در شرایط بحران به 

کشور و ملت خدمت کنند.

ثباتِ راهبردِ نهادهای انقلاب اسلامی به یُمن دقت نظر 
رهبر انقلاب است

عارف گفت: نکته دیگری که درباره نهادهای انقلاب اسلامی 
می توانم به آن اشاره کنم ثبات مدیریتی و ثبات راهبردها در این 
نهادهاست. متاسفانه در برخی دولت ها به تصمیمات دولت 
گر تصمیمی در دولت  قبل احترام نمی گذاشتند و نمی گفتند که ا

گر خوب بود ادامه  قبل گرفته شده است آن را بررسی کنیم و ا
بدهیم و گرنه آن را کنار بگذاریم، بلکه شیوه کار به این صورت 
است که از ابتدا که می آیند تصمیمات قبلی را کنار می گذارند 
و این یک سیکل نادرست ایجاد کرده است. اما در نهادهای 
انقلاب اسلامی، ثبات وجود دارد که این بسیار با ارزش است و 
در آنها تغییر راهبرد نداریم و این به یمن دقت نظر مقام معظم 

رهبری حاصل شده است.
وی در ادامه تصریح کرد: فلسفه تشکیل نهادهای انقلاب 
اسلامی این بوده است که بدون وابستگی حقوقی در خدمت 
نظام باشند و این همان نقشی است که من از آن به عنوان نقش 

متمم یاد می کنم.
معظم  مقام  کرد:  خاطرنشان  رئیس جمهور  اول  معاون 
رهبری با صراحت بیان کرده اند که »دولت در جایی وارد شود 
که بخش خصوصی انگیزه ندارد«، چرا که بخش خصوصی باید 
به دنبال سود اقتصادی باشد، اما در مورد نهادهای انقلاب 
بخش  اول  درجه  در  که  شوند  وارد  جایی  در  باید  اسلامی، 

خصوصی و در درجه دوم دولت توان ورود به آن را ندارد.

ارز ۴۲۰۰ تومانی تجهیزات پزشکی حذف شد!

میزان تخصیص ارز دارو و تجهیزات در ۱۴۰۴
رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به حذف ارز ۴۲۰۰تومانی دارو و تجهیزات 
پزشکی در سال جاری، درباره میزان ارز در نظر گرفته شده برای تأمین دارو و 

تجهیزات پزشکی در سال ۱۴۰۴ توضیح داد.
گزارش تسنیم، مهدی پیرصالحی درباره وضعیت تخصیص و نوع ارز  به 
کنون  کرد: براساس آن چه تا دارو و تجهیزات پزشکی در سال جدید اظهار 
مصوب شده است، ارز دارو و تجهیزات امسال ۲۸۵۰۰ تومان خواهد شد. البته 
هنوز تخصیص ارز از طرف بانک مرکزی شروع نشده است زیرا منتظر جلساتی 
در دولت و ابلاغ آن بودند. هفته گذشته این جلسات برگزار شد و سهم دارو، 
تجهیزات پزشکی و کالاهای اساسی مشخص شد، ابلاغ آن به بانک مرکزی 
این هفته انجام می شود و از هفته جاری تخصیص ارز برای دارو، تجهیزات و 

کالاهای اساسی از طرف بانک مرکزی شروع خواهد شد. 
وی در مورد ارز تخصیص یافته برای تأمین مواد اولیه و محصولات نهایی 
کرد: در برنامه ۱۴۰۴، براساس مصوبات ۳.۵  دارو و تجهیزات پزشکی اعلام 
میلیارد دلار ارز ترجیحی و نزدیک به یک میلیارد و پانصد میلیون دلار ارز 

توافقی تخصیص خواهد یافت. 
گذشته  که »تا سال  رئیس سازمان غذا و دارو در پاسخ به این سؤال 
تجهیزات پزشکی چقدر ارز ۴۲۰۰تومانی دریافت می کرد و با حذف این ارز و 
تبدیل نرخ آن به ۲۸۵۰۰ تومان آیا بیماران امسال شاهد افزایش هزینه های 
گذشته حدود  کرد: تا سال  درمانی در این حوزه خواهند بود؟« تصریح 
یک میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰تومانی در حوزه تجهیزات پزشکی داشتیم که این 
یک میلیارد دلار به ارز ۲۸۵۰۰تومانی تبدیل می شود. مابه التفاوت نرخ ارز 
تجهیزات از طریق بیمه ها و در سیستم درمان به صورت گلوبال به بیماران 
پرداخت خواهد شد و امیدواریم که افزایش هزینه از جیب مردم کنترل 
شود، هرچند طبیعتاً مقداری افزایش را در حوزه هزینه تجهیزات پزشکی 

شاهد خواهیم بود.

وزیر تعاون ،جزئیات و شرایط اختصاص کالا برگ 
الکترونیکی به خانوارها را تشریح کرد 

کالابرگ  کار و رفاه اجتماعی از ادامه دار بودن اجرای طرح  وزیر تعاون، 
الکترونیکی برای سه دهک نخست جامعه خبر داد؛ دهک هایی که حدود 
۳۰ درصد از خانوارهای کشور را شامل می شوند. این طرح که از دولت سیزدهم 
کنون در دو نوبت به  آغاز شده بود، در دولت چهاردهم نیز ادامه یافته و تا
دهک های اول تا سوم و یک نوبت به دهک های چهارم تا هفتم تخصیص 

یافته است. 
کالابرگ برای دهک های  بر اساس اعلام وزارت تعاون، نوبت دوم شارژ 
چهارم تا هفتم نیز در تاریخ ۲۷ فروردین انجام خواهد شد. احمد میدری، 
کید بر  وزیر تعاون، در حاشیه افتتاح سه پروژه راهبردی در حوزه دارویی، با تأ
اهمیت اجرای هدفمند یارانه ها، اعلام کرد که منابع مالی این طرح از طریق 

حذف برخی یارانه ها و بخشی از مالیات بر ارزش افزوده تأمین خواهد شد.
کارشناسان اقتصادی معتقدند که پرداخت یارانه به صورت نقدی برای 
کل منجر می شود بلکه  دهک های چهارم تا نهم، نه تنها به رشد تقاضای 
عاملی برای افزایش تورم است. از این رو، ادامه کالابرگ الکترونیکی در قالب 
حمایت غیرنقدی، اقدامی مؤثر در جهت جلوگیری از تورم و حفظ قدرت خرید 

اقشار ضعیف تلقی می شود.
کید دارد که اجرای این طرح در سال جاری با جدیت  دولت چهاردهم تأ
دنبال خواهد شد و حمایت ها به صورت کالابرگ برای دهک های کم برخوردار 

استمرار می یابد.

صدور بخشنامه مهم درباره تغییر سن بازنشستگی 

متوسط سن بازنشستگی چقدر شد؟
محمد محمدی معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی، بخشنامه این 

سازمان، درباره افزایش سن بازنشستگی را ابلاغ کرد.
این بخشنامه به شرح ذیل است:

با عنایت به ابلاغ آیین نامه اجرایی ماده )۲۹( قانون برنامه پنج ساله هفتم 
پیشرفت جمهوری اسلامی ایران پیرامون موضوع »نحوه افزایش سنوات 
که با شماره ۱۸۸۰۳۱/ت۶۳۴۳۴ هـ  الزامی بیمه پردازی برای بازنشستگی« 
مورخ ۰۵/۱۲/۱۴۰۳ به تصویب هیات محترم وزیران رسیده، مقتضی است از 
تاریخ ۰۱/۰۱/۱۴۰۴ تا قبل از صدور بخشنامه مربوطه و فراهم نمودن تمهیدات 
نرم افزاری لازم به منظور اجرای قانون مزبور، دستور فرمایید؛ صرفاً نسبت 
به صدور ترک کار و احکام بازنشستگی بیمه شدگانی که دارای شرایط ذیل 

می باشند، اقدام نمایند.
۱( بیمه شدگان با بیش از ۲۸ سال تمام سابقه پرداخت حق بیمه

۲( بیمه شدگان مرد دارای حداقل ۶۲ سال سن
۳( بیمه شدگان زن دارای حداقل ۵۵ سال سن

آور )مشمولین  ایثارگران معلولین و شاغلین مشاغل سخت و زیان   )۴
قانون اصلاح تبصره ۲ الحاقی ماده ۷۶ مصوب ۱۴/۰۷/۱۳۸۰ و قانون نحوه 

بازنشستگی جانبازان انقلاب اسلامی مصوب ۰۱/۰۹/۱۳۶۷(

فرمانده نیروی زمین ارتش:

تسلیحات ویژه ای برای مقابله با تهدیدات در اختیار 
داریم

به  اشاره  با  خود  خبری  نشست  در  حیدری  کیومرث  سرتیپ  امیر 
افتخارآفرینی ارتش و نیروی زمینی از ابتدای انقلاب اسلامی و در دوران دفاع 
مقدس، اظهار کرد: ارتش ماه های اول طعم شکست را به دشمن چشاند و 
در ماه های اول، دشمن را شکست داد. در تعریف پیروزی و شکست گفته می 
گر جبهه مدافع نگذارد جبهه مهاجم به موقع به اهداف خود برسد،  شود ا
جبهه مدافع پیروز است. ارتش کشورمان اجازه نداد، دشمن در روزها و ماه 
های اول دفاع مقدس به اهداف خودش برسد. ارتش ولایتمداری خود را در 

این ۴ دهه به اثبات رساند.
کرد:  کید  تا تهدیدات،  با  برای مقابله  زمینی  نیروی  آمادگی  درباره  وی 
ما تسلیحات ویژه ای برای مقابله با تهدیدات در اختیار داریم. ما با اتکا به 
استعدادهای درونی خود به این تسلیحات رسیده ایم. در هر مقیاسی که 
کند، با تسلیحات هوشمند، دورزن و نقطه زن مورد  دشمن بخواهد خطا 

هدف قرار خواهد گرفت.
امیر حیدری درباره توان موشکی نیروی زمینی ارتش، خاطرنشان کرد: ما 
موشک هایی در اختیار داریم که قابلیت دورزنی دارند و دست بلند نیروی 
کنون هوشمند و نقطه زن شده اند  زمینی محسوب می شوند. این موشک ها ا

و قابلیت  Fire and forget نیز دارند.

سخنگوی وزارت امور خارجه ایران

مذاکره با آمریکا صرفا درباره 
موضوع هسته ای و رفع تحریم هاست 

مدیر مسئول  سر دبیر ورود به تصحیح   شروع صفحه آرایی

خروج از تصحیح   اتمام صفحه آرایی

عارف در نخستین جلسه نهادهای اجتماعی-فرهنگی در دولت چهاردهم؛

نهادهای انقلاب در جایی وارد شوند که بخش خصوصی و دولت توان ورود ندارند

اخبار روز

مهم این بود که 
مذاکرات در یک فضای 
آرام و سالم برگزار شود. 

نقش رسانه ها مهم 
است و حق دارند و 

وظیفه دارند اطلاع رسانی 
کنند. بعضا تجربه 

نشان داده متاسفانه  
رسانه های طرف مقابل، 

درصدد ارائه اخبار 
نادرست یا گمراه کننده 
از تحولات بودند. آنچه 
که به ما مربوط می شد، 

برنامه بسیار منسجمی 
در این ارتباط داشتیم


